

petitions dealing with the sinking of the ferry across the Sanaga River and with conditions in the Babimbi region.

640th meeting,
15 July 1955.

1345 (XVI). Petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Ndokok (T/PET.5/349)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Ndokok concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/349, T/OBS.5/47, T/L.588),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that:

(a) Persons who are unemployed and indigent are not required to pay the personal tax;

(b) Persons who are dissatisfied with their tax assessment may request the Administrative Disputes Council to have it reviewed;

2. *Invites* the Secretary-General to transmit to the petitioners resolution 786 (XII) of 21 July 1953 on a previous petition dealing with the damage caused by wild elephants;

3. *Further invites* the Secretary-General to transmit to the petitioners its resolution 1337 (XVI) on petitions dealing with the sinking of the ferry over the Sanaga River and with conditions in the Babimbi subdivision.

4. *Expresses the hope* that the Administering Authority will take, within the context of its development plans, the necessary steps to improve the situation of the indigenous inhabitants of the Babimbi subdivision.

640th meeting,
15 July 1955.

1346 (XVI). Petition from the Vice-Chairman of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/351)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Vice-Chairman of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/351, T/OBS.5/47, T/L.598).

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of the representative of France, in particular that;

(a) The searches of these premises were carried out under the authority of warrants lawfully executed by a magistrate;

lative à des pétitions concernant l'accident du bac de la Sanaga et à la situation dans la région Babimbi.

640ème séance,
le 15 juillet 1955.

1345 (XVI). Pétition du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Ndokok (T/PET.5/349)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Ndokok concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/349, T/OBS.5/47, T/L.588),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration du représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Les chômeurs et les indigents n'ont pas à payer d'impôts directs;

b) Quiconque s'estime indûment imposé peut s'adresser au Conseil du contentieux administratif;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires la résolution 786 (XII) du 21 juillet 1953 relative à une pétition antérieure ayant trait aux dégâts causés par les éléphants sauvages;

3. *Invite en outre* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires sa résolution 1337 (XVI) relative à des pétitions concernant l'accident du bac de la Sanaga et à la situation dans la subdivision de Babimbi;

4. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante, dans le cadre de son plan de développement, prendra les mesures nécessaires pour améliorer la situation de la population autochtone de la subdivision de Babimbi.

640ème séance,
le 15 juillet 1955.

1346 (XVI). Pétition du Vice-Président de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/351)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Vice-Président de l'Union des populations du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/351, T/OBS.5/47, T/L.598),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations du représentant de la France, d'où il ressort notamment que:

a) Les perquisitions ont eu lieu dans ces locaux en vertu de mandats légalement délivrés par un magistrat;